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Beslutande 
Ann-Charlott Bäckman (S) ordförande 
Christoffer Rosendahl (C) Vice ordförande 
Pether Nordin (MP) 
Christoffer Olsson (S) 
Elisabeth Gustafsson (S) 
Agneta Lantz (M) 
Inger Sjöge (M) 
Artur Hulu (M) 
Sanne Jacob (LL) 
Jörgen Ring (SD) 
Susanne Härner (KD) 

Övriga deltagande 
Ersättare (icke tjänstgörande) 
Mats Johansson (S) 
Jörg Schminder (S) 
David Hagström (M) 
Karin Hede (M) 
Anders Lindström (LL) 
Patrik Johansson (C) 
Ida Cronebäck (V) 
Ivan Rådström (SD) 
Anna Åkerbjörk (L) 
 
Övriga 
Olanders Karin, kultur- och fritidsdirektör 
Ericsson Christin, bitr kultur- och fritidsdirektör 
Hagström Andreas, idrottsutvecklingschef 
Karlsson From Tina, museichef, § 50 
Asp Elisabeth, sakkunnig 
Forsling Parborg Malin, sakkunnig 
Masha Malekzarban, fristadsförfattare, § 50 
Hansson Therese, sakkunnig 
Hallerfeldt Marie, kommunikationschef 
Andersson Julia, ungdomsombud 
Olle Wetterhall, ungdomsombud 
Johansson Anders (Kulturskolan), kulturskolechef 
Sääf Marie, bibliotekschef, tom § 57 
Marcusson Lina, sakkunnig 
Petersson Anders, sekreterare 
__________  
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§ 50 Verksamhetsinformation 
Dnr KOF 2023-1 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
Informationen noteras. 

Ärende 
Ordförande Lotta Bäckman framför ett stort tack till kultur- och 
fritidsförvaltningen för en väl planerad invigning av den nya simhallen. 

Tina Karlsson From informerar om aktiviteter som kommunen arrangerar 
under nationaldagen. Medborgarceremonin kommer sändas i SVT Östnytt. 

Elisabeth Asp berättar om bakgrunden till kommunens beslut att erbjuda en 
fristad för författare och andra utövare av kultur som är förföljda i sitt hemland 
på grund av sitt skapande. Det finns ett 70- tal fristäder runt om i världen. 
Linköpings kommun är medlem i ICORN som är en medlemsorganisation för 
fristäder. Elisabeth beskriver vad kommunen erbjuder en fristadsförfattare. 

Masha Malekzarban berättar om sin bakgrund och sina erfarenheter som 
fristadsförfattare efter snart två år i Sverige och Linköping. 

Andreas Hagström informerar om en genomförd kartläggning av idrottens och 
kommunens behov i en ny multihall, samt lokalisering och planprocess. 

Therése Hansson informerar om kommunens planerade aktiviteter under 
sommarlovet för barn och ungdom inklusive erbjudanden om feriearbete. 

 
__________ 
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§ 51 Avgiftsdifferentiering på Kulturskolan - översyn 
Dnr KOF 2021-136 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
1. Kultur- och fritidsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 
1. Kultur- och fritidsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 
1. Ordinarie avgifter för deltagande i Kulturskolans verksamhet fastställs till 

Instrument/sång 880 kronor, Bild/teater 680 kronor, Dans 580 kronor, 
Grundkurs 480 kronor. 

2. Avgifter för deltagande i Kulturskolans verksamhet ska, för hushåll som 
styrker en sammanlagd deklarerad årsinkomst som understiger 6 
prisbasbelopp, istället sättas ned till Instrument/sång 200 kronor, Bild/teater 
140 kronor, Dans 120 kronor, Grundkurs 100 kronor. 

3. Syskonrabatt kan inte kombineras med den nedsatta avgiften enligt 
beslutssats 2. 

4. Avgifterna införs från och med den 1 januari 2024 eller den nästkommande 
terminsstart efter att beslutet vunnit laga kraft. 

5. Återrapportering avseende kulturskolans inkomstrelaterade avgifter sker 
årligen till kultur- och fritidsnämnden. En större utvärdering av resultatet, 
där eventuellt behov av ökad progressivitet samt ytterligare trappsteg i 
avgiftsdifferentieringen särskilt skall utvärderas, återrapporteras till kultur- 
och fritidsnämnden våren 2026. 

6. Kultur- och fritidsnämnden får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta att 
höja avgifterna i taxan upp till och med den procentsats som KPI 
(konsumentprisindex) för det innevarande kalenderåret ändrats till i relation 
till förevarande kalenderår, avrundat till närmaste tiotal kronor. 

Reservationer 
Jörgen Ring (SD) och Susanne Härner (KD) reserverar sig mot beslutet att 
införa differentierade taxor. 

Jörgen Ring (SD) lämnar följande skriftliga motivering till sin reservation: 
"Detta förslag ser vi som djupt problematiskt då det bl.a. går emot 
likställighetsprincipen i kommunallagen. Likställighetsprincipen, 2 kap. 3 § i 
kommunallagen säger: Kommuner och regioner ska behandla sina medlemmar 
lika, om det inte finns sakliga skäl för något annat. Lag (2019:835). Enligt SKR 
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betyder det vid fördelning av avgifter “att lika avgift ska utgå för lika 
prestation eller att kommunmedlemmar som befinner sig i motsvarande läge 
ska betala samma avgifter.”  

Att straffa vissa kommuninvånare med högre avgifter som ämnar kompensera 
för subventionerade avgifter för andra kommuninvånare är helt orimligt och är 
en omfördelningspolitik som lutar långt åt vänster. Ett hushålls inkomst tar 
heller inte hänsyn till hushållet intäkt, som kan bestå av en stor del bidrag och 
andra kapitalinkomster. Att differentiera kommunens taxor för medborgare 
beroende på vilken bakgrund föräldrarna har är ett starkt incitament för att 
ställa elever mot varandra. Det kommer att öka segregationen när det blir 
tydligt att skolan ställer mindre värda elever mot elever som betalat full avgift.  

I tjänsteskrivelsen kan man läsa att förslaget ligger i linje med regeringens 
satsning på fritidskort som barn och unga kan använda som betalning för 
fritidsaktiviteter. Att då ta mindre betalt av vissa kommer därför endast leda till 
att kommunen förlorar pengar för verksamhet som staten avser att betala för. 
Vidare slår tjänsteskrivelsen fast att avgiftsfrågan inte verkar vara en 
avgörande faktor för att kunna delta i Kulturskolan, varför detta förslag borde 
avslagits.  

Av dessa skäl reserverar vi oss mot beslutet till förmån för vårt eget yrkande 
om avslag till förslaget." 

Susanne Härner (KD) lämnar följande skriftliga motivering till sin reservation: 
"Vi kristdemokrater reserverar oss mot avgiftsdifferentiering vid Kulturskolan, 
punkt 1.  

Förslaget om att införa en differentiering av Kulturskolans terminsavgifter 
kommer i  praktiken att innebära att en familj med en sammanlagd 
månadsinkomst på 26 250 kr  före skatt får en höjd avgift till 880 kr medan 
familjer med inkomster under denna gräns  får en sänkt avgift till 200 kr. Vi 
kristdemokrater är kritiska till förslaget då vi anser att  det slår hårt mot de 
familjer vars inkomster ligger strax över gränsen, vilka inte kan  anses utgöra 
vare sig medel- eller höginkomsttagare.   

Vi Kristdemokrater anser att det i stället vore bättre att sänka avgiften till en 
rimlig nivå så att alla barn kan delta i verksamheten till samma kostnad utan att 
särskilja barn utifrån vårdnadshavarnas ekonomiska ställning eller sociala 
ursprung. På så vis skulle  alla barn, även de som lever i ekonomisk utsatthet, 
få möjlighet till en meningsfull  fritid. Ett 20-tal kommuner i Sverige har slopat 
avgifterna för Kulturskolan helt.  Kommunen skulle kunna skjuta till extra 
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medel till kulturskolan så att alla barn kan få en sänkt- eller helt slopad 
terminsavgift, det handlar om prioriteringar i fördelningen av skattemedel.  

Vi ser även att det kan finnas svårigheter, samt ökade administrativa kostnader, 
för förvaltningen att kontrollera hushållens inkomster vilken avgiften ska 
grundas på. Uppgifter från Skatteverket baseras på inkomster från föregående 
år och inte innevarande. I tjänsteskrivelsen har man ej redogjort för hur 
kontroll av detta ska ske, varken före eller efter erhållen reduktion av avgiften.  

Dessutom kan tilläggas att vi kristdemokrater kämpat hårt i regering för att 
införa fritidskortet som möjliggör att barn kan fortsätta med sina 
fritidsaktiviteter även om föräldrarna för tillfället har det tufft ekonomiskt. 
Särskilt barn och unga från socioekonomiskt utsatta hushåll ska med 
fritidskortet få förbättrade möjligheter att delta i fritidsaktiviteter. I och med 
införandet av fritidskortet minskar incitamenten för införandet av 
differentierade terminsavgifter för Kulturskolans aktiviteter. Således behöver 
kommunen i dagsläget ej lägga resurser på ett förslag som slår orättvist mot de 
hushåll som ligger precis över gränsen.  

Vi yrkar därför avslag till Kultur- och fritidsförvaltningens förslag." 

Ärende 
Kultur- och fritidsnämnden gav förvaltningen i uppdrag att ta fram en 
ekonomisk modell för inkomstrelaterad terminsavgift vid Kulturskolan den 28 
oktober 2021, § 49. Syftet med den ekonomiska modellen för inkomstrelaterad 
avgift är att ge barn och unga i ekonomisk utsatthet bättre förutsättningar till att 
delta i Kulturskolans verksamhet samt ge dessa barn och unga bättre 
möjligheter till en meningsfull fritid. Vidare skulle Kulturskolan ges möjlighet 
att nå fler barn och unga bland underrepresenterade grupper.  

Förvaltningen har tagit fram ett förslag på en sådan ekonomisk modell. Den 
föreslagna ekonomiska modellen utgår från att fem procent av eleverna 
beräknas vara berättigade till en nedsatt avgift. För dessa elever föreslås en 
inkomstrelaterad avgift om 80 procent av terminsavgiftens ordinarie pris. Den 
reducerade terminsavgiften föreslås omfatta elever som kommer från hushåll 
med en sammanlagd deklarerad hushållsinkomst som uppgår till maximalt sex 
prisbasbelopp.  

Förvaltningens förslag innebär därför följande: 

· Elever från hushåll som styrker en sammanlagd deklarerad årsinkomst 
understigande 6 prisbasbelopp är berättigade till en nedsättning av 
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ordinarie avgift, med cirka 80 procent. Denna nedsättning kan inte 
kombineras med syskonrabatt. 
 

· Elever från övriga hushåll betalar ordinarie terminsavgift. Dessa hushåll 
kan fortsättningsvis erhålla syskonrabatt.  

För att finansiera ovanstående förslag föreslår förvaltningen att Kulturskolans 
ordinarie terminsavgift höjs med cirka tre till fem procent beroende av 
konstuttryck. 

Anders Johansson svarar på fråga. 

Yrkanden 
Jörgen Ring (SD) och Susanne Härner (KD) yrkar avslag på förslaget på 
differentierade taxor.  

Christoffer Rosendahl (C), Lotta Bäckman (S) och Pether Nordin (MP) yrkar 
bifall till förslaget. 

Beslutsordning 
Proposition ställs på bifall respektive avslag till kultur- och 
fritidsförvaltningens förslag. Ordföranden finner att nämnden bifaller 
förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Avgiftsdifferentiering på Kulturskolan, beslut om 
implementering, 2023-05-05 
Bilaga 1 – Avgifter Kulturskolan 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen  
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§ 52 Strategi för för utveckling av kulturens 
mötesplatser 

Dnr KOF 2021-70 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
1. Strategin för kulturens mötesplatser noteras. 

Ärende 
Strategin för kulturens mötesplatser i Linköpings kommun har tagits fram mot 
bakgrund av Linköpings kommuns kulturpolitiska program – I samtiden för 
framtiden. Det kulturpolitiska programmet har fem fokusområden då ett av 
fokusområdena är ”Kulturlivets scener och mötesplatser”. Det kulturpolitiska 
programmet tydliggör att Linköpings kommun ska ta fram en strategi för 
kulturlokaler med fokus på mötesplatser och lokaler. Denna strategi är 
framåtsyftande och har ett tidsperspektiv för perioden 2023-2027 och ska ses 
som ett strategiskt verktyg och beslutsunderlag. 

Strategin för kulturens mötesplatser i Linköpings kommun är ett strategisk 
planerings- och utvecklingsunderlag för förvaltningen i arbetet med att 
utveckla såväl befintliga kulturmötesplatser och för att kunna möta behovet i 
framtiden. För att främja ett berikat och dynamiskt kulturliv behövs 
kulturmötesplatser som är en grundförutsättning för ett livskraftigt kulturliv i 
Linköpings kommun.  

Kultur- och fritidsnämnden föreslås notera strategin för kulturens mötesplatser 
i Linköpings kommun. 

Elisabeth Asp föredrar ärendet och svarar på fråga. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Strategin för kulturens mötesplatser i Linköpings kommun, 
2023-05-02 
Bilaga – Strategin för kulturens mötesplatser i Linköpings kommun 
 
__________ 
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§ 53 Bidrag till studieförbundet Ibn Rushd 
Dnr KOF 2020-8 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
1. Linköping kommuns bidrag till Ibn Rushd ska ej återupptas. 

Reservationer 
Christoffer Rosendahl (C) reserverar sig mot beslutet att avslå bidrag till Ibn 
Rushd med följande skriftliga motivering: 
"Vid sammanträdet valde nämndens majoritet tillsammans med 
Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna att rösta avslag på förvaltningens 
förslag att återuppta utbetalningarna av bidrag till studieförbunden Ibn Rushd.  

Majoritetens argument för att neka Ibn Rushd bidrag var att deras verksamhet 
inte bidrar till integration. De kan inte uppvisa något stöd för detta argument 
utan hävdar endast att det är en politisk bedömning. En bedömning som inte 
går att göra på det underlag som finns i ärendet. Centerpartiet hävdar att om 
man gör uttalanden som detta så bör man ha någon form av stöd för det och 
uppvisa på vilket sätt studieförbundet inte bidrar till integration och på vilket 
sätt de andra studieförbunden gör det. 

Likabehandling ska vara en grundläggande princip för kommunens hantering 
av bidrag. Alla studieförbund bör utsättas för samma granskning och bedömas 
på samma grunder och det bör finnas underlag som underbygger kommunens 
alla beslut. Att nu stoppa stödet till ett studieförbund trots att en oberoende 
utredning har genomförts utan anmärkningar utmanar rättsstatens principer. 

Centerpartiet menar, liksom förvaltningen, att Ibn Rushd lever upp till alla de 
krav som kommunen ställt upp för studieförbunden. Den utredning som gjorts 
påvisar inte heller några oegentligheter hos Ibn Rushd eller de andra 
studieförbunden. Det är till och med så att det studieförbund som klarar sig 
allra bäst i den granskning som gjorts av KPMG är just Ibn Rushd. 

När politiska beslut fattas bör man kunna uppvisa vad man grundar beslutet på. 
Framförallt är detta viktigt när beslutet kan få som följd att en verksamhet 
måste läggas ner. Varken förvaltning, KPMG eller Folkbildningsrådet finner 
något som stödjer att bidrag inte skall betalas ut till Ibn Rushd lokalt i 
Linköping, därför ser Centerpartiet mycket allvarligt på hur majoriteten kan 
fatta detta beslut och samtidigt inte påvisa något som helst underlag. 

Centerpartiet yrkade bifall till förvaltningens förslag att kommunens bidrag till 
Ibn Rushd återupptas. Således reserverar sig Centerpartiet mot det beslut som 
nämndens majoritet tillsammans med SD och KD fattat." 
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Pether Nordin (MP) reserverar sig mot beslutet att avslå bidrag till Ibn Rushd 
med följande skriftliga motivering: 
"Kultur- och fritidsnämndens majoritet har vid möte den 17 maj 2023 beslutat 
att avslå förvaltningens förslag i ärende 4 Bidrag till studieförbundet Ibn Rushd 
att återuppta Linköpings kommuns bidrag till Ibn Rushd i enlighet med 
Överenskommelsen mellan kultur- och fritidsnämnden och studieförbunden i 
Linköpings kommun samt att avslå förvaltningens förslag om att pausad 
utbetalning för 2023 till Ibn Rushd utbetalas enligt beslutad fördelningsnyckel 
för 2023. 

Miljöpartiet yrkade på bifall till förvaltningens förslag och reserverar sig mot 
majoritetens beslut. 

Miljöpartiet konstaterar att 

· en granskning av Studieförbunden inom Linköpings kommun har skett av 
en oberoende part, nämligen revisionsbyrån KPMG 

· granskningen har genomförts i enlighet med ett tidigare uppdragsbeslut i 
kultur- och fritidsnämnden, nämligen att ”Folkbildningsverksamheten 
såsom den bedrivs av de lokala studieförbunden i Linköpings kommun 
ska följa de syften som sammanfattas i Förordningen om statsbidrag till 
folkbildningen samt de av Folkbildningsrådet fastställda kriterierna för 
studieförbunds verksamhet.” 

· KPMG har i sitt svar konstaterat att Ibn Rushd, och övriga studieförbund, 
i hög grad följer Folkbildningsrådets kriterier om kvalitetssäkring 

· KPMG konstaterar även att studieförbunden i Linköpings kommun, så 
alltså även Ibn Rushd, i hög grad lever upp till det styrdokument, 
Överenskommelse mellan kultur- och fritidsnämnden och 
studieförbunden i Linköpings kommun, som reglerar bidragsgivningen i 
kommunen. Det innebär att man lever upp till övriga kriterier i 
Folkbildningsrådets krav avseende organisation, verksamhetens 
inriktning samt anordnarskap. 

Miljöpartiet konstaterar alltså att en utredning som nämnden beställt har 
genomförts enligt uppdraget och att det inte framkommit några tveksamheter 
kring Ibn Rushd. 

Miljöpartiet konstaterar även att Folkbildningsrådet, som har regeringens 
uppdrag att fördela medel till bidragsberättigade studieförbund, inte funnit skäl 
att tillfälligt hålla inne eller avbryta bidragsgivningen till Ibn Rushd. 
Folkbildningsrådet publicerade år 2019 en studie om Ibn Rushd ledd av Erik 
Anmå, professor i statsvetenskap ”När tilliten prövas: En studie av 
studieförbundet Ibn Rushds samhällsbidrag”. Studien motiverades av den kritik 
bidraget till Ibn Rushd utsatts för. Folkbildningsrådet fann inte skäl att hålla 
inne eller avbryta bidragsgivandet till studieförbundet, även om man fann vissa 
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brister i verksamheten. Den åtgärdsplan som förbundet upprättade och 
genomförde, fann Folkbildningsrådet positiv, varför bidragen kunde fortsätta 
att betalas ut. 

I Regeringens riktlinjer till Folkbildningsrådet 2023 (uppdaterade 2023 02 16) 
framkommer inget som innebär någon tveksamhet kring vare sig Ibn Rushd 
eller något annat av studieförbunden. Skulle regeringen haft skäl att anta att 
oklarheter förelåg kring Ibn Rushds förmåga beträffande något av de 
grundläggande villkoren för bidragsgivande, torde det ha framgått av dessa 
eller andra riktlinjer som Folkbildningsrådet fått.   

På fråga av vilka skäl majoriteten beslutas avslå förvaltningens förslag, nämner 
nämndens ordförande att Ibn Rushd inte i erforderlig omfattning bidrar till en 
ökad integration, jämställdhet eller demokrati. 

På fråga vilka efterforskningar som majoriteten genomfört för att dra denna 
slutsats, blir svaret något oklart. 

Miljöpartiet finner det osannolikt att såväl förvaltningen, som KPMG och 
Folkbildningsrådet kunnat missa så pass omfattande brister i efterlevnad av de 
grundläggande villkoren för erhållande av bidrag som just faktorerna 
integration, jämställdhet och demokrati utgör. Med all respekt och utan att på 
något sätt ringakta den utredning som majoriteten genomfört, är det en försiktig 
gissning från Miljöpartiets sida att såväl förvaltning, som KPMG och 
Folkbildningsrådet genomfört en något mer omfattande undersökning av Ibn 
Rushd än vad majoriteten genomfört. 

På fråga hur det kommer sig att dessa aspekter, nämligen demokrati, jämlikhet 
och integration, inte ingått i utredningsuppdraget till KPMG, ges svaret att man 
missat det och beklagar denna miss. 

Miljöpartiet finner det uppseendeväckande att man missat just dessa 
grundläggande aspekter i utredningsuppdraget – allra helst eftersom de 
sedermera visat sig vara så pass centrala för bedömningen att de medfört att 
bidraget till Ibn Rushd hålls inne. Miljöpartiet menar att medborgarnas 
skattemedel borde hanteras med större omsorg än så. 

Miljöpartiet yrkade således bifall till förvaltningens förslag eftersom det är 
välgrundat, byggt på fakta och omfattande efterforskningar samt står i 
samklang med regeringens riktlinjer till Folkbildningsrådet, senast i en 
skrivelse dat 2023 02 16. 

Majoriteten beslutade om avslag. Detta reserverar sig Miljöpartiet mot. 
Miljöpartiet menar att det inte av någon utredning framgått att annat än att Ibn 
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Rushd följer gällande regelverk. Därför är det fullt rimligt att nämnden beviljar 
det föreslagna bidraget." 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-01-25, § 24, att ”Linköpings kommuns 
bidrag till Ibn Rushd pausas under tiden som en oberoende granskning 
genomförs för att säkerställa att kommunens pengar går till de syften som 
folkbildningen ska ha.” Ärendet om bidrag till studieförbundet Ibn Rushd togs 
upp på nämndens sammanträde 2022-12-09, § 113. Vid sammanträdet 
beslutade nämnden att återremittera ärendet till kultur- och fritidsförvaltningen. 

En oberoende granskning genomfördes av KPMG under 2022 och KPMGs 
bedömning är att granskningen inte visar några avvikelser. Vidare bedömer 
KPMG att Ibn Rushd i hög grad lever upp till Folkbildningsrådets kriterier och 
krav för vara bidragsberättigat studieförbund. Detta innebär även att kriterier 
och krav styrdokumentet som reglerar bidragsgivningen i Linköpings kommun 
är uppfyllda. Även Folkbildningsrådets granskningar på nationell nivå visar att 
Ibn Rushd uppfyller Folkbildningsrådets kriterier och krav för studieförbund.  

Mot bakgrund av granskningen bedömer förvaltningen att det saknas skäl till 
att fortsatt pausa det kommunala stödet till Ibn Rushd. Kultur- och 
fritidsförvaltningen föreslår därför att Linköpings kommuns bidrag till Ibn 
Rushd återupptas.  

Yrkanden 
Lotta Bäckman (S), Jörgen Ring (SD) och Susanne Härner (KD) yrkar avslag 
på förslaget att utbetala bidrag till Ibn Rushd. 

Christoffer Rosendahl (C) och Pether Nordin (MP) yrkar bifall till 
förvaltningens förslag. 

Beslutsordning 
Proposition ställs på bifall respektive avslag på förvaltningens förslag att 
utbetala bidrag till Ibn Rushd. Ordföranden finner att nämnden beslutar att 
avslå förvaltningens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Jörgen Ring (SD) lämnar följande anteckning till protokollet: 
"Ibn Rushd är ett kritiserat studieförbund med kopplingar till det islamistiska 
Muslimska brödraskapet, som är förbjuden i flera länder, inklusive länder i 
Mellanöstern. Muslimska brödraskapet, en islamistisk organisation vars 
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slutgiltiga mål är en islamisk stat, vars värdegrund står i direkt konflikt med de 
grundläggande svenska och västerländska värderingar vi tar för givet. 

I tjänsteskrivelsen kan man läsa att det inte har framkommit några 
oegentligheter som ger grund för att neka bidrag till Ibn Rushd. Även om 
KPMG i sin granskning inte lyckats påvisa att Ibn Rushd lokala verksamhet 
brutit mot kommunens krav samt följer Folkbildningsrådet kriterier och krav på 
studieförbund, så är Ibn Rushd lokala verksamhet en del av deras nationella 
och internationella verksamhet. KPMGs genomlysning har inte tagit hänsyn till 
om Ibn Rushd är del av Ibn Rushd på nationell och internationell nivå som har 
i förlängningen kopplingar till Muslimska brödraskapet.  

Ibn Rushd har tidigare också bjudit in hatpredikanter och föreläsare med 
antidemokratisk agenda. På grund av dessa ageranden och kopplingar till 
muslimska brödraskapet är det inte rimligt att skattebetalare finansierar ett 
studieförbund som Ibn Rushd eftersom de inte bidrar i samhället till demokrati 
och jämställdhet och istället orsakar segregation och polarisering. 

Sverigedemokraterna är tacksamma för att majoriteten av partierna i kultur- 
och fritidsnämnden också stöder Sverigedemokraternas uppfattning och röstade 
för att avslå förslaget att utge bidrag till Ibn Rushd." 

Susanne Härner (KD) lämnar följande anteckning till protokollet: 
"Sekularisering och invandring har inneburit att det svenska samhället i allt 
högre grad kommit att präglas av religiös pluralism. Religionsfrihet är en 
självklar mänsklig rättighet och den ökande religiösa pluralismen ska 
respekteras. Friheten att utöva sin religiösa tro får dock aldrig medföra att man 
i trons namn kränker andra människor och vi i Kristdemokraterna är emot att 
offentliga medel hamnar i organisationer som verkar mot demokrati, 
integration och jämställdhet. 

Enligt Ibn Rushds egen beskrivning har studieförbundet fokus på mångfald, 
rättigheter samt livsåskådning, och organisationens mål är att islam ska vara en 
integrerad del av Sverige. Inte minst genom Sameh Egyptsons 
doktorsavhandling Global politisk islam? framlagd i år vid Lunds universitet, 
har det än en gång tydliggjorts de tydliga organisatoriska och ideologiska 
kopplingarna som finns mellan Ibn Rushd och Islamiska förbundet i Sverige 
(IFiS), vilket i sin tur är kopplad till det Muslimska Brödraskapets 
internationella verksamhet. 

Kritik mot studieförbundet Ibn Rushd har emellertid sedan tidigare också 
framförts av Magnus Ranstorp, docent i statsvetenskap vid Försvarshögskolan 
samt expert på frågor avseende terrorism, som också han påpekat att Ibn Rushd 
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har kopplingar till Muslimska brödraskapet. Även Folkbildningsrådets rapport 
avseende Ibn Rushd visar på flera oegentligheter inom studieförbundet som 
exempelvis bjudit in antidemokratiska föreläsare vilka uttalat antisemitiska och 
homofoba åsikter, vilket inte kan anses vara förenligt med de krav svenska 
staten har på att studieförbunden ska bidra till att stärka och utveckla 
demokratin. Riksrevisionen har även de riktat kritik mot studieförbunden i 
allmänhet men Ibn Rushd i synnerhet, och deras granskning visar att kontroll 
och uppföljning brister i alla led, och att det finns indikationer på att 
statsbidraget går till annat än folkbildning. 

Islamiska förbundet i Sverige, som studieförbundet Ibn Rushd alltså har såväl 
organisatoriska och ideologiska kopplingar till, dominerar i det muslimska 
civilsamhället och är det nätverk som lyckats bäst med att ge intrycket av att de 
företräder Sveriges alla muslimer. Så är självklart inte fallet. Dess koppling till 
Muslimska brödraskapet, som står för en bokstavstrogen och våldsapologetisk 
ideologi, är mycket besvärande och dess hållning kan inte sägas vara 
representativt för den stora majoriteten av muslimer i Sverige. Det måste vidare 
påpekas att Ibn Rushd på lokal nivå inte kan anses vara skilt från de andra 
nämnda organisationerna på vare sig nationell eller internationell nivå, varför 
faktumet att oegentligheter ej framkommit i KPMGs rapport är 
ovidkommande. 

Linköpingsbornas skattemedel ska inte användas till att främja 
antidemokratiska krafter och extremism. Utifrån de oegentligheter som 
framkommit inom Ibn Rushd på central nivå, samt dess organisatoriska 
kopplingar till, ur en demokratisk synvinkel, mycket problematiska 
medlemsorganisationer, anser vi Kristdemokrater att Ibn Rushd inte bör erhålla 
några bidrag från Linköpings kommun. 

Vi yrkar därför avslag till Kultur- och fritidsförvaltningens förslag om att 
fortsätta betala ut kommunala skattemedel till studieförbundet." 

Ida Cronebäck (V) lämnar följande anteckning till protokollet: 
"Vänsterpartiet reagerar starkt på beslutet att avslå stöd till Ibn Rushd. Ibn 
Rushd har genomgått en stor oberoende granskning som inte har gett upphov 
till några skäl att neka studieförbundet stöd till folkbildande verksamhet. Att 
från politikens håll styra hur enskilda studieförbund arbetar är mycket 
allvarligt. Det motverkar folkbildningens oberoende roll.  

Avslagsbeslut är dessutom ogrundat och saknar ett underlag. Det är inte ett 
seriöst sätt att behandla vår folkbildning." 
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Anna Åkerbjörk (L) lämnar följande anteckning till protokollet: 
"Liberalerna i Linköping är för att stoppa utbetalningarna av kommunala 
bidrag till Ibn Rushd. Liberalerna är ett bildningsparti som stått upp och 
kämpat för demokratin sedan vi bildas och fortsätter att göra så även idag. 
Samhällsutvecklingen förändras och den verksamhet som studieförbunden 
bedriver behöver diskuteras politiskt, det visar rapporterna från t ex 
Riksrevisonsverkets rapport ”Statsbidraget till studieförbunden – kontroll och 
uppföljning (RiR 2022:20)”. 

Vidare har forskare som Magnus Ranstorp framfört kritik mot Ibn Rush och 
påvisat kopplingar med Muslimska Brödraskapet. Sameh Egyptson analyserar i 
sin aktuella forskningsrapport ”Global politisk islam?” djupare kopplingar 
mellan Muslimska brödraskapet & Islamiska förbundet i Sverige. 

Muslimska Brödraskapet är en politisk-religiös organisation som grundades i 
Egypten. Brödraskapets mål är att religionen ska genomsyra inte bara den 
privata sfären, utan även politiken och lagstiftningen. Här uppstår en 
målkonflikt med arbetet som görs inom frågor som jämställdhet, hbtq-
rättigheter, yttrandefrihet och integration. 

Liberalerna är för att arbeta med utbildning, demokrati, integration och stöd till 
civilsamhället, men är emot att offentliga medel hamnar i aktiviteter som 
främjar antidemokratiska organisationer, eller föreningar som motverkar 
integration och jämställdhet. 

Liberalerna ser inte att rapporten från KPMG gör att partiet ändrar ställning i 
frågan att ge bidrag till Ibn Rush i Östergötland. Utifrån andra kommuners 
ställningstaganden som Göteborg så kvarstår fortfarande frågetecken om 
medlen går till rätt syfte och ändamål. 

Vi ser framåt att vi måste ta krafttag i frågan om hederskultur, vi behöver 
säkerställa att medel in kanaliseras till organisationer, föreningar och aktiviteter 
som inte vill integrera och inkludera utan bibehålla parallellsamhällen i 
Sverige." 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Bidrag till studieförbundet Ibn Rushd, 2023-05-09 
Bilaga 1 – KPMG granskning ”En genomlysning av studieförbunden i 
Linköpings kommun” 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Ibn Rushd 
Bildningsförbundet -Östergötland  
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§ 54 Kulturarrangemang 2023 - Östergötlands 
musikdagar 

Dnr KOF 2022-174 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
1. Föreningen Musik i Linköping (MIL) beviljas 120 000 kronor i 

arrangemangsstöd avseende Östergötlands Musikdagar 2023. 

Ärende 
Inför Östergötlands musikdagar 2023 som arrangeras 12-19 augusti ansöker 
föreningen Musik i Linköping (MIL) om 140 000 kronor. Östergötlands 
musikdagar är en klassisk musikfestival med inriktning på kammarmusik med 
inslag av sång och textläsning. Bland deltagarna finns professionella musiker, 
lokala ensembler, amatörer samt unga från kulturskolan. Föreningen arbetar 
med att i större utsträckning nå ungdomar, genom urval av artister, samt vid val 
av spelplatser. 

Stödet är ett underskottsbidrag, vilket innebär att bidraget endast avser 
underskott upp till det beviljade beloppet. Bidraget utbetalas helt eller delvis 
efter redovisning av arrangemanget, senast fyra veckor efter genomfört 
arrangemang. Aktuell summa utbetalas efter att ekonomiskt resultat 
tillsammans med skriftlig utvärdering lämnats in. 

Förutsättningar för beviljat arrangemangsstöd utgår från kultur- och 
fritidsnämndens bidragsregler för ideella föreningar inom kulturområdet samt 
barn och ungdom i Linköpings kommun. 

Kultur- och fritidsnämnden föreslås bevilja Musik i Linköping 120 000 kronor 
i kulturarrangemangsstöd till Östergötlands musikdagar. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Kulturarrangemang 2023 2023-04-21 
Eventuella bilagor 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Föreningen Musik i Linköping  
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§ 55 Projektet Bollihop – tilläggsavtal med KFUM 
LInköping avseende Idéburet Offentligt 
Partnerskap (IOP) 

Dnr KOF 2022-142 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
1. KFUM Linköping beviljas ytterligare ekonomiskt stöd avseende 

idéburet offentligt partnerskap om 300 000 kronor för år 2023 för 
föreningens utökade uppdrag med verksamheten Bollihop.  

2. KFUM Linköping beviljas ytterligare ekonomiskt stöd avseende 
idéburet offentligt partnerskap om 400 000 kronor för år 2024 för 
föreningens utökade uppdrag med verksamheten Bollihop. 

3. Kultur- och fritidsdirektören får i uppdrag att teckna ett tilläggsavtal 
till redan befintligt idéburet offentligt partnerskap med KFUM 
Linköping i enlighet med beslutssats 1 och 2. 

Ärende 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade den 15 december 2022, § 127, att bevilja 
KFUM Linköping ett ekonomiskt stöd avseende idéburet offentligt partnerskap 
för föreningens arbete med verksamheten Bollihop.  

Verksamheten har bland annat resulterat i att ledare inom KFUM Bollihop har 
nått fram till många flickor och deras föräldrar, vilket skapat förtroendefulla 
relationer och skapat en stabil och trygg förankring i de områden de har 
verksamhet. KFUM Bollihop har till viss del finansierats med medel från 
Allmänna Arvsfonden, denna finansiering upphörde i mars 2023. 

KFUM Linköping har inkommit med en ansökan om finansiering för att utöka 
uppdraget inom det befintliga idéburna offentliga partnerskapet genom att 
bland annat erbjuda öppen verksamhet för flickor och kvinnor i stadsdelen 
Ryd. 

Yrkanden 
Christoffer Rosendahl (C) yrkar bifall till förslaget. 

Protokollsanteckningar 
Pether Nordin (MP) lämnar följande anteckning till protokollet: 
"Nämnden beslutade att bevilja KFUM Linköping ytterligare ekonomiskt stöd 
avseende idéburet offentligt partnerskap om 300 000 kr för år 2023 för 
föreningens utökade uppdrag med verksamheten Bollihop samt att bevilja 
ytterligare ekonomiskt stöd avseende idéburet offentligt partnerskap om 400 
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000 kr för år 2024 för föreningens utökade uppdrag med verksamheten 
Bollihop. 

Miljöpartiet konstaterar att KFUM Linköpings Projekt Bollihop till sitt mål och 
faktiska sakinnehåll har en mycket hög överensstämmelse med en av de 
jämställdhetsutmaningar som identifierats inom kommunen, en utmaning som 
Kultur- och fritidsförvaltningen bedömts ha rådighet över. 

Utmaningen är formulerad enligt följande: 

”Barn och ungdomar rör på sig allt mindre och sitter stilla mer. Flickor är 
generellt sett mindre fysiskt aktiva jämfört med pojkar i motsvarande ålder. 
Exempelvis når enbart en av tio flickor i gymnasieåldern upp till 
Folkhälsomyndighetens rekommendationer om fysisk aktivitet. Motsvarande 
statistik för pojkar visar att två av tio pojkar når upp till rekommendationerna. 
Det är låga siffror för båda könen men det finns en strukturell skillnad. 
Skillnaden ökar ytterligare med andra markörer såsom socioekonomi och 
etnicitet. 

Utmaning: Främja fysisk aktivitet för fler unga i rörelse, med särskilt fokus på 
flickor i socioekonomisk utsatthet.” 

Miljöpartiet konstaterar att det är exakt detta innehåll och denna målgrupp som 
KFUM Linköpings projekt Bollihop arbetar med. Och med det tilläggsavtal 
som tecknas ökar möjligheterna till deras verksamhet – och således för 
kommunen att uppnå sitt mål/sin utmaning. 

Miljöpartiet menar att det är väsentligt att kommunen aktivt tar alla de 
möjligheter som bjuds av seriösa civilsamhällesaktörer när de bedriver 
verksamhet som uppenbart och mycket tydligt överensstämmer med 
kommunens mål. Vi menar vidare att utmanande mål kräver att erforderliga 
resurser tilldelas – i annat fall riskerar de att förbli utmaningar utan någon reell 
möjlighet att uppnå dem. Det torde ligga i utmaningens natur att det är önskvärt 
att den ska uppnås – och att de krafter som gör det möjligt att uppnå 
utmaningen ska tas på allvar och att en tillräcklig resurstilldelning ska ske till 
dem." 

Anna Åkerbjörk (L) lämnar följande anteckning till protokollet: 
"Liberalerna ser samverkan med föreningslivet som en mycket viktig kraft i 
arbetet mot att motverka segregation och främja integration i Linköping. 
Föreningen KFUM Linköping har en lång tradition att vara en sociala aktör i 
stadsdelen Berga och på senare år genom sin verksamhet Bollihop även i Ryd 
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och Skäggetorp. Verksamheten Bollihop har under åren byggt upp en hållbar 
verksamhet och lyckats nå målgrupper tjejer och kvinnor på ett bra sätt. 

Liberalerna tycker det är positivt att KFUM Linköping får ett tilläggsavtal 
utifrån sin tidigare IOP genom detta beslut av Kultur och Fritidsnämnden. 
Däremot hade vi sett att föreningen hade beviljats den totalt ansökta summan 
för 2023, 640 000 kr och för 2024 850 000 kr. KFUM Bollihop har uppvisat 
goda resultat och dokumentation på att deras arbetsmodell och strategi är 
framgångsrik och därmed ska finansieras fullt ut för att ta tillvara på 
utvecklingskraften och stärka lokala förebilder och förebyggande arbete. 
Finansieringen hade skett genom omfördelning av resurser inom ramen för 
kommunens arbete för att motverka segregation." 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Idéburet Offentligt Partnerskap med KFUM Linköping - 
tillägg, 2023-04-28 
Bilaga: Komplettering till befintligt IOP mellan kultur- och fritidsförvaltningen 
och KFUM Linköping. 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
KFUM Linköping  
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§ 56 Slutrapportering samt ställningstagande till 
borttagande av förseningsavgifter vid 
Stadsbiblioteket 

Dnr KOF 2022-55 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
1. Återrapporteringen noteras. 

2. Förseningsavgifter för böcker, dvd-film samt tv-spel på 
Stadsbiblioteket tas bort från och med 2023-06-01. 

Ärende 
Nämnden gav den 21 april 2022, § 34, Stadsbiblioteket i uppdrag att 
tillsammans med tre andra bibliotek i Östergötland i form av ett projekt pröva 
att ersätta övertidsavgifterna/ förseningsavgifterna med andra metoder för att få 
tillbaka medier snabbare. Nämndens beslutade även att ge kultur- och 
fritidsdirektören i uppdrag att återkomma våren 2023 med återrapportering av 
projektet.  

En utvärdering av projektet visar inga negativa effekter med att ta bort 
förseningsavgifter. Med media avses i detta fall – böcker, dvd-film samt tv-
spel. Utvärderingen visar också att administrationen av förseningsavgifter 
kräver personalresurser. Mot bakgrund av detta föreslår förvaltningen att 
förseningsavgifter för vuxna låntagare avseende utlån av media tas bort från 
och med 2023-06-01.  

Borttagandet av förseningsavgiften är i enlighet med biblioteksplanens mål om 
att nå fler ickeanvändare. Det är också i enlighet med kultur- och 
fritidsnämndens mål att effektivisera administrativa processer. 

Bibliotekschef Marie Sääf svarar på fråga. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – slutrapportering samt borttagande av förseningsavgifter.doc 
Bilaga 1 Utvärdering – Slopa förseningsavgifter för vuxna 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Stadsbiblioteket  
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 57 Månadsrapport per den 30 april 
Dnr KOF 2022-8 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
1. Månadsrapporten per den 30 april noteras. 

Ärende 
I månadsuppföljningen per den 30 april finns inga avvikelser att rapportera 
avseende verksamheten. Arbetet med planerade aktiviteter för 
måluppuppfyllelse fortgår. Avvikelser från förvaltningens verksamhetsplan 
återfinns i delårsuppföljningen per den 31 mars. Inga nya avvikelser i 
verksamhetsplanen har noterats.  

Kultur- och fritidsnämnden redovisar för perioden en avvikelse om cirka 4 
miljoner kronor. Avvikelserna för perioden beror främst på att verksamhet som 
kommer att genomföras under årets resterande månader. Utfallet för helåret 
2023 prognostiseras enligt tilldelad budgetram. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Kultur- och fritidsnämndens månadsrapport per den 30 april, 
2023-05-11 
Bilaga – Månadsrapport med helårsprognos Kultur- och fritidsnämnden 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen  
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 58 Rapport från fokusgrupper 
Dnr KOF 2023-38 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
Informationen noteras. 

Ärende 
Christoffer Olsson (S) berättar om ett studiebesök som fokusgruppen för idrott 
gjort på Linköpings Arena för att bland annat förhöra sig om vilka 
investeringsbehov som finns framåt. 

Agneta Lantz (M) från fokusgruppen för Bibliotek och Folkbildning berättar att 
de har haft ett digitalt möte om planering av fokusgruppens arbete. De har 
också besökt biblioteket och fått information av bibliotekschef Marie Sääf. 
Nästa möte kommer ske i Gamla Linköping. 

Agneta Lantz (M) informerar också om att det kommunala pensionärsområdet 
gärna mottar information och har dialog om frågor som ligger inom kultur- och 
fritidsnämndens ansvarsområde. 

 
__________ 
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§ 59 Anmälan av delegationsbeslut 
Dnr KOF 2023-3 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
1. Delegationsbesluten noteras. 

Ärende 
Ordförande Lotta Bäckman (S) 
Dnr KOF 2023-116 
Förhyrning av Collegium 

Sakkunnig Kultur Elisabeth Asp 
Dnr KOF 2022-154 
Kulturarrangemangsstöd mars-april 2023 

Sakkunnig Idrottsfrågor Per Arnöman 
Dnr KOF 2023-13 
Utvecklingsbidrag våren 2023 

Idrottsutvecklingschef Andreas Hagström 
KOF 2023-13 
Utvecklingsbidrag våren 2023 

Sakkunnig kultur Ungdom Therese Hansson 
KOF 2023-120 
Stöd för trygghetsskapande insatser våren 2023 

 
__________ 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 60 Handlingar för kännedom 
Dnr KOF 2023-6 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
Redovisningen noteras. 

Ärende 
Handlingar för kännedom redovisas för kultur- och fritidsnämnden. 

 
__________ 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 61 Förrättningar 
Dnr KOF 2023-4 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
Förrättningarna godkänns. 

Ärende 
Förrättningar redovisas på blanketter för godkännande. 

 
__________ 
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§ 62 Övrigt 
Dnr KOF 2023-49 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 
Informationen noteras. 

Ärende 
Tina Karlsson From och Karin Olanders svarar på en fråga om nyttjandet av 
värdshuset Gamla Linköping. Nuvarande krögare har sagt upp hyreskontraktet 
med fastighetsägaren. Förvaltningen har strategiska möten kring utvecklingen 
av Gamla Linköping där värdshuset är en viktig pusselbit. 

Förvaltningen återkommer på juninämnden med svar på fråga från Jörgen Ring 
(SD) om konstrådet. 

 
__________ 
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